
 
   

 
Besvarelse af politikerspørgsmål vedr. udebesøg på 
plejehjem 

Spørgsmål fra Ali Hansen (Ø) til Sundheds- og Omsorgsforvaltningen: 

Spørgsmål 

På udvalgets sidste møde kom det frem, at fem plejehjem ikke har eg-
nede udendørs faciliteter til besøg af pårørende. Hvordan forholder man 
sig på disse plejehjem til pårørendebesøg? Hvilke midlertidige løsninger 
kan forvaltningen tage i brug, så plejehjemsbeboerne på disse plejehjem 
ikke skal undvære samvær med deres familie på grund af manglende fa-
ciliteter? 

Svar 

Der henvises bl.a. til statusnotat og mundtlig orientering på møde i 
Sundheds- og Omsorgsudvalget 17. september 2020, hvor af det blev 
oplyst, at der arbejdes med at se på mulighederne for evt. at finde andre 
løsninger for de syv plejehjem, hvor der ikke kan etableres permanente 
udebesøg faciliteter.  

Der er 7 plejehjem, hvor det ikke er fysisk muligt at opsætte permanente 
udebesøgsrum. Det skyldes, at plejehjemmet enten ikke har udearealer 
eller, at der ikke er fysisk plads til pavillonen under hensyntagen til 
brandsikringsafstandskrav til øvrige bygninger samt krav om friholdelse 
af adgangsveje for brandbiler.  

På 5 af disse plejehjem må besøgene gennemføres i midlertidige telte 
og på 2 plejehjem på offentlige arealer. 

Forvaltningen er ved at se på, om der på de 7 plejehjem, hvor der ikke 
umiddelbart kan etableres permanente udendørs besøgsfaciliter, kan 
findes andre, alternative løsningsmuligheder. Dette foregår bl.a. via dia-
log med sundhedsmyndighederne (Styrelsen for Patientsikkerhed) 
bl.a. for at afsøge evt. dispensationsmuligheder. 
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